
רצוננו לראות את מלכנו

לא מפספסים

ישנם בני אדם שתמיד שואפים להתקדם. הם לא 
מחכים להזדמנויות, אלא הם בעצמם מחפשים ויוצרים 
את ההזדמנויות. אבל גם אם אתה לא מהסוג הזה 
של בני האדם – אם כבר ההזדמנות מגיעה עד אליך, 
"מתגלגלת לְפִתְחֲךָ" – צריך טיפשות גדולה עד רשלנות 
פושעת בשביל להתעלם ולא לנצל את ההזדמנות, 

או לפחות לנסות.

מה הכוונה לנצל הזדמנות? הזדמנות היא לא ערובה 
להצלחה, אבל היא כן פוטנציאל גדול. ואמנם לא הכול 
תלוי בנו – אבל ההשתדלות הבסיסית היא לעשות 
כמיטב יכולתנו לממש את ההזדמנות ולהפוך אותה 

להצלחה.

חכמינו ז"ל ובעקבותיהם הספרים הקדושים ובפרט 
רבינו הקדוש מדגישים לנו שחודש ניסן כולו ובעיקר 
ראש חודש ניסן – יש בו פוטנציאל אדיר! הזדמנות 
בלתי רגילה! זה זמן שחייבים לנצל כי "בניסן נגאלו 

ובניסן עתידים להיגאל".

ניסן זה זמן שבו אנחנו רואים בעינינו שכל הבריאה 
מתחדשת, פריחה, ירוק בעיניים. ואומר רבי נחמן 
שההתחדשות של טבע היא רק סימן חיצוני עבורנו 
של  פנימי  רוחני  תהליך  גם  ישנו  שבניסן  להבין 
התחדשות, כי אז מתחדש הרצון של הקדוש ברוך 
הוא בבריאת העולם, וזה אומר שכל כוחות הבריאה 
כולם מקבלים מחדש את התפקידים ואת הוראות 
הפעולה שלהם, ולכן זה זמן שבו אפשר לפעול גזירות 
טובות ונפלאות בכל רמה בחיים. ולכן זה זמן של גאולה 

פרטית וכללית.

הממליך מלכים

וכל ההשפעות שיש בעולם הזה נשפעות על ידי 
מְמֻנִּים, בין אם זה ממונים רוחניים כמו מלאכים ובין 

אם זה ממונים גשמיים כגון מלכים וראשים כאלה 
ואחרים מהקטן ביותר כמו ראש ועד הבית של הבניין 

ועד הגדולים ביותר כמו נשיאי הַמַּעֲצָמוֹת.

אבל הממונה והמלך הגדול מכל המלכים שיש בעולם 
הזה הוא משיח צדקנו! המלך של כל העולם והאחראי 

על תיקון כל העולם.

ובגלל ש"ראש חודש ניסן הוא ראש השנה למלכים" 
– לכן בראש חודש ניסן נקבע מי יהיה המלך המשיח 
ומתי הוא עתיד לקבל את המלוכה בפועל, כלומר 
להתגלות ולפעול בגלוי בעולם הזה במהרה בימינו אמן.

וכולי תקווה שכאשר אתם קוראים את השורות האלה 
אתם צוחקים, כי המשיח כבר הגיע והתגלה וכל מה 
שכתוב כאן כבר לא רלוונטי. אבל אם חלילה לא, 
אנחנו צריכים לדעת שעכשיו זה הזמן לפעול גאולה 
וגילוי משיח ברחמים כבר בחודש הבא עלינו לטובה. 
אנחנו עומדים בערב ראש חודש ניסן, ובשבת זו אנחנו 
מברכים את החודש וכל ההשפעות הטובות של החודש 
יורדות כבר החל משבת זו – ולכן זה הזמן להתפלל 

ולבקש על המשיח.

אין יותר גורלי מזה

ראש חודש ניסן זה ראש השנה למלכים! בראש 
השנה שלנו אנחנו מתפללים מעומק הלב על רפואה 
ופרנסה ועל שנה טובה, כי אנחנו יודעים שזה יום גורלי, 
מי יחיה ומי ימות, מחפשים עורך דין, נוסעים לאומן. 
תאמינו לי, שמשיח וגאולה שלימה זה לא פחות גורלי. 
זה הדבר הגורלי ביותר שאפשר להעלות על הדעת. 
אז מה אנחנו צריכים לעשות בראש השנה למלכים? 
איך צריכים להתפלל על הגאולה...? זה הזמן "לקרוע 

את השמים".

ישנה בדיחה על יהודי שהיה מתפלל ובוכה ימים 
ושנים לזכות בלוטו. עד שאמרו המלאכים לה' יתברך 

הוא מתפלל כל כך הרבה, למה תפילתו שבה ריקם? 
אמר להם הבורא: אני דווקא רוצה לתת לו, אבל הבן 

אדם לא קנה בחיים כרטיס הגרלה...

כולנו כל כך מדברים על משיח, על גאולה, מרגישים 
שזה קרוב, מבקשים פה ושם, מאמינים בכל יום שיבוא 
– אבל כשיש לנו הזדמנות לפעול ישועה ולהאריך 
בתפילה בהזדמנויות שהן עת רצון, כמו ראש חודש 
ניסן שבו ה' יתברך קובע את הדברים – אז אנחנו 
"נרדמים", לא עושים כלום, ממשיכים בשגרה כרגיל 
ואחר כך מתפלאים למה המשיח כל כך מתמהמה...

זו טיפשות וזה גם חיסרון גדול באמונה בגאולה 
ובציפייה למשיח.

אנחנו חייבים להאמין כפשוטו "באמונה שלימה בביאת 
המשיח ואף אל פי שיתמהמה עם כל זה אחכה לו 
בכל יום שיבוא"! ואם חז"ל אומרים שניסן הוא זמן 
מסוגל – אנחנו מסתערים על ההזדמנות בכל האש.

גאולה זו תפילה

זה הזמן להזכיר את דבריו המדהימים של רבינו אשר, 
הרא"ש, אחד מחשובי הראשונים ועמודי ההוראה, 
שמקשה בפירושו על התורה: אם הרשעים מתו במכת 
חושך, איך זה שאנחנו יודעים על רשעים שיצאו ממצרים 
כמו דתן ואבירם? והוא עונה שאלה שמתו במכת חושך 

היו אותם אלה שהתייאשו מהגאולה!

נכון שהיו יותר צדיקים ופחות צדיקים אבל תנאי הסף 
לגאולה היה להאמין בגאולה! כאשר אתה מתפלל 
על הגאולה – זה אומר שאתה חי את הגאולה ולא 
מתייאש מהגאולה, זה מבטיח לך חלק בגאולה שתבוא 

במהרה בימינו.

ועכשיו בחודש של הגאולה שכולנו רוצים ומשתוקקים 
להיגאל גאולה שלימה, אנחנו צריכים להתחזק ביתר 
שאת ולהאמין בגאולה, ולהאמין בגאולה זה אומר 
לצפות ולהתפלל ולעשות כל שבכוחנו כדי לקרב 

את הגאולה.
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מנהג קמחא דפסחא

מה המקור למנהג “קמחא דפסחא” ומה טעם 

המצווה?

המנהג שנותנים לעניים “קמחא דפסחא” לפני 

חג הפסח מופיע בגמרא ירושלמי )בבא בתרא 

פרק א’ הלכה ד’( ופסק כן הרמ”א )סימן תכ”ט( 

להלכה שמנהג לקנות חטים לחלקן 

לעניים לצורך הפסח.

והטעם שתיקנו דווקא בפסח 

לתת מעות קמחא דפסחא ולא 

בשאר רגלים כתב בשער הציון 

)שם סעיף קטן י’( שני טעמים: 

חירות  זמן  הוא  משום שפסח  א. 

בביתו  אחד  וכל  מסובין  ויושבין 

בשמחה ואין זה כבוד לה’ שהעניים אז 

יהיו רעבים וצמאים, ולכן נותנים לו את צרכו 

לכל ימי הפסח כדי שיוכל לספר יציאת מצרים 

בשמחה.

טעם נוסף משום שאסור לאכול חמץ, ומצה אינו  ב. 

מצוי לקנות ואם לא יתנו לו אפשרות להתכונן 

לפסח יישאר ברעב ועלול לבוא לידי קלקול.

מה המעלה במצווה זו של “קמחא דפסחא”?

במדרש )תנא דבי אליהו רבה פרק כ”ג( מובא “לא נגאלו 

אבותינו ממצרים עד שכרתו ברית ביניהם לגמול 

חסד איש לרעהו, וכמו שנאמר נחית בחסדך 

עם זו גאלת” ומכיוון שזו היתה סיבת 

הגאולה ממצרים לכן נוהגים לתת 

מידי שנה בשנה מעות לעניים 

שגם סיבת הגאולה של לעתיד 

לבא תלויה במצוות החסד כמו 

“וכן  המדרש  שם  שממשיך 

לעתיד לבא כמו שנאמר שמרו 

משפט ועשו צדקה כי קרובה ישועתי 

לבוא וצדקתי להיגלות”.

ועי’ בספר אור המועד )להגר”א זאדה עמ’ תקפח( 

שכתב שהנותן מעות קמחא דפסחא ברווח זו סגולה 

נפלאה לפרנסה על פי המבואר בגמרא ראש השנה )טז.( 

שבפסח נידונים על התבואה שהיא סמל הפרנסה ושאנו 

מחלקים קמחא דפסחא לעניים מתעורר עלינו מידת 

הרחמים לזכות לפרנסה ברווח. )בשם ספר להורות נתן(.

כמה שיעור החיוב של מעות “קמחא דפסחא”?

צריך לתת כפי יכולתו ביד רחבה ובדרך כבוד שיהיה 
לעניים כל צרכם לכל ימי הפסח, והארגונים המחלקים 
את הכספים לעניים צריכים לבדוק לפי גודל עניותו 
של העני וכן לפי גודל משפחתו, וכיום המנהג לעשות 
סל מוצרי יסוד והטוב ביותר לתת לעני תלושים שיוכל 
לקנות מה שבאמת הוא זקוק וצריך כפי שעושים בארגון 
הידברות. )כך משמעות המשנה ברורה סימן תכ”ט סק”ד 

שצריך לתת לעני את צרכו בשלימות(.

האם ניתן לתת מעות קמחא דפסחא מכספי מעשר?

יכול לתת ממעות מעשר. הגרש”ז אויערבך )מעדני שלמה 
עמוד ב’( הלכה של פסח )חלק א’ עמ’ ז’(.

חייל שהביא מביתו מאכלים הנמצאים בתוך 

התרמיל, ואת התרמיל הניח תחת המיטה, האם 

מותר לאכול מאכלים אלו?

בהלכה נפסק שיש איסור לאכול אוכלים ששהו 
מתחת למיטה שישנו עליה, משום ששורה על זה רוח 
רעה )שלחן ערוך יורה דעה סימן קט”ז  סעיף ה’(, והפוסקים 
דנים האם יש מקום להקל בזה לאחר מעשה, ומסקנת 
הדין כתב מרן הרב עובדיה בספר הליכות עולם )חלק 
ז’ פרשת פנחס סעיף יב( על פי מה שכתב בשו”ת יביע 

אומר )חלק א’ יו”ד סי’ ט’( שיש להקל בזה במקום שיש 
הפסד ואפי’ אם ההפסד הוא מועט יש להקל.

הרה"ג ר' ירון אשכנזי שליט"א ר"כ חושן משפט
בישיבת "חוט של חסד" מנהל רוחני ב"קו ההלכה"
קו ההלכה הספרדי: 3030*

שו"ת של חסד
ע"י בית הוראה "חוט של חסד"

הפרשה לאורו של

הנחל נובע
"ויהי ביום השמיני"...

אחת הסיבות המרכזיות שהאדם מרים ידים בתפקידו 
הרוחני, במטלותיו התורניות, כל אחד באשר הוא, זה 
מחמת סיבת הניגודיות, אנחנו חיים בעולם שהוא כל כך 
חומרי, כל כך מגושם, כל כך נוכח, כל כך צבעוני ובר 
תפיסה. ומצד השני היהדות דורשת מאיתנו להתחבר 
לעולם נסתר לעולם שכולו רוח, עם זה בתורה לשנן 
ידיעות ושכלים קדושים רוחניים, ולהתחבר אליהם, 

ולהגות בהם גם אם הם לא כל כך מובנים ומאירים.

זה  ששם  בתפילה  זה  אם 
מתבטא יותר חזק, שאז מוטל 
על כל אחד מאיתנו להתנתק 
מהסובב, ולנסות לרומם את 
המוח למקום שלא כל כך בר 
תפיסה, לא כל כך בר דמיון, 
ולנסות להעמיק ולכוון ולהשקיע 
את כוחותינו וזמנינו בזה. ואם זה 
בכל האורח החיים היהודי על 
כל מצוותיו, החשיבה וההרגשה 

סביב הרוח והבלתי נודע, להתנזר 
מהתאוות למצוא אושר וסיפוק בדבר שצריך 

לחפש אותו בחיפוש אחר חיפוש והוא לא תמיד 
נמצא בנקל, עולם נסתר שלא תמיד הוא בר השגה.

וכשקצת מתבוננים במצב הגשמי שבו אנו נמצאים, 
מובן מהיכן נובעת השחיקה... הזיקנה... כי באמת איך... 

איך אפשר להתעלם מעוצמת החומר והגשם ולא 
עוד אלא להתנתק ממנו... להקדיש את חיינו לעולם 
קדוש רוחני ומופשט וגבוה שכזה? הסוד הוא המשכן...
והסוד היותר גדול הוא השמחה הגדולה כל כך שהיה 
להשם יתברך ביום חנוכת המשכן, שאז הש"י שמח 
כיום שנתנה בו התורה וכיום שנבראו בו שמים וארץ.

"המשכן" גילה שהרוחניות הגדולה ביותר נמצאת 
עמוק עמוק גם בתוך הדבר הגשמי ביותר"!!! זו ידיעה 
נחוצה ביותר לכל אחד מאיתנו, בשביל לשמור על 
רעננות בעבודת הש"י, התחדשות 
לדברים שבקדושה, זהו האור של 
המשכן מצד אחד המקום הכי 
רוחני שיש, מצד שני מקריבים 
בו ומתעסקים בו בדברים הכי 
מגושמים הבהמות ובשר ודם 
וכדו'. כשאדם יודע את הידיעה 
הוא מצליח למצוא את  הזו, 
הש"י גם במקום הנמוך ביותר 
גם בעיסוק המגושם ביותר, ובכך 
הוא ניצול מהתשישות וההתשה 
שגורמת החומר, הוא מוצא את 
הרוחניות  בתוך הגשמיות, הוא טועם טעם של 
קירבת ה' ואושר רוחני לא משנה באיזה מדריגה 

נמוכה הוא קיים.

זה סוד ההצלחה להצליח ברוחניות בזה העולם!, 
ידיעה זו לא ידעו נדב ואביהוא. הם ידעו גם ידעו עד 

כמה העולם הגשמי מסוכן הוא ביותר, עד כמה הוא 
מלכודת ומערבולת איומה, וכמעט בלתי ניתנת לניצוח. 
אבל לא ידעו שהש"י נמצא דווקא שם בתוך עומק 
הגשמיות. לכך רצו לעבוד רק בסוג עבודות רוחניות 
כקטורת וכדומה, לא היו מסוגלים להבין האיך אפשר 

לעבוד את הש"י גם מדברים גשמיים.

ובדבר זה הם סיכנו את כל המכוון של המשכן, 
את כל השמחה היה להש"י מהמשכן, את החיבור 
בין העליונים לתחתונים, ולכן גם פטירתם לא הייתה 
כעונש או כנקמה, אלא בתור מילוי ותוצאה לשאיפתם, 
הם נפטרו מתוך התכללות שלימה בעולם הרוחני 
ללא שום קשר לעולם הגשמי. אבל כמו שנאמר אין 
זה המכוון אין זה השלימות, כי המסר אלינו זה שוב 
ושוב, לקבל את האור הפנימי של המשכן, שהוא לגלות 
את המציאות של הש"י דווקא בתוך הגשמיות. בשביל 
זה צריך "ליטול עצה מהזקנים" )מה שלא עשו נדב 
ואביהוא( להתקרב לצדיק האמת שמקים את המשכן 
כי רק הוא יכול להקים את המשכן, רק לו יש את הכוח 
להתגבר על כל הכוח שמבדיל בינינו לבין ה', רק הוא 
יכול להאיר לכל אחד מאיתנו איך שהש"י נמצא דווקא 
עמוק עמוק איפה שכל אחד מאיתנו, בסדר יום של 
כל אחד מאיתנו. ובזכותו נזכה אנו לא רק שלא למות 
על קידוש ה' כנדב ואביהו, אלא "לחיות" על קידוש ה' 
לגלות את השם בתוך החומר ובכך לקדש את החומר 
ולרומם ולעלות את כל הבריאה לשרשה אמן כן יהי 

רצון  )מעובד על פי ליקו"ה ערבית ב' אות צ"ה(.

הרוחניות הגדולה 
ביותר נמצאת 
עמוק עמוק גם 

בתוך הדבר 
הגשמי ביותר"
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סיפורי סגולה

שלושה סיפורים מרבי אלימלך מליזנסק זיע"א 
המסוגלים להכניס את חג הפסח מתוך הרחבה 

ויישוב הדעת.

מכתב למלך

יהודי כפרי מצא את עצמו לפני חג הפסח ללא 
פרוטה. בעצת אשתו כתב העני מכתב למלך מלכי 
המלכים הקב"ה, במכתבו פירט את מצבו הכלכלי 
הקשה ועל כך שאין בידו פרוטה להוצאות הפסח. 
הניח העני את המכתב ביער על ידי גזע עץ וחזר 
לביתו.  למחרת, הופיע המלך של המדינה עם 
חבורת ציידו לערוך ציד, תוך כדי מסעו הבחין המלך 
במכתב. כשראה שהמכתב מופנה לכבוד המלך, 
כתוב בלשון יפה ומכובדת, חשב שהפניה היא אליו. 
עוד באותו יום שלח המלך שליח לכתובת היהודי 
שהיתה רשומה על המכתב, מעטפה עם סכום גדול 
של כסף. העני הודה לשליח ולשולחו. כך זכה העני 
לחגוג את החג מתוך הרחבה ויישוב דעת בזכות 

האמונה התמימה. 

"מים שרף"

בתקופת רבי אלימלך חי יהודי אחד שלא היה 
באפשרותו לקיים את חג הפסח, בעקבות מצבו 
הכללי , עלתה בלבו החלטה להעביר חביות עם 
יין שרף לארץ השכנה ושם יוכל למכרם במחיר 
גבוה ותהייה לו פרנסה בכדי שיוכל לקיים את חג 
הפסח. אלא, שהשלטונות סירבו להעביר את יין 
השרף דרך הגבול. ביקש היהודי את ברכתו של 
רבי אלימלך. ברכו הרבי בשמחה שכל החביות יהיו 
מים. ואכן כך היה, התקיימה הברכה וכשהיהודי עבר 
דרך המכס, צחקו הגויים ממנו שהוא מוביל לארץ 
השכנה חביות עם מים. לאחר שעבר את הגבול 
שוב פנה אל הרבי לבקשו ששוב יהפכו המים ליין 
שרף. ואכן ברכו הרבי והנס קרה. המים הפכו שו 
ליין שרף. מכר  היהודי את כל סחורתו וחזר עם  

כסף רב לכבוד חג הפסח. 

בזכותה של אמונה

באחד הכפרים חי יהודי ושמו משה, במקצועו היה 
חייט, מידי שבוע היה יוצא רגלי מביתו, נודד ממקום 
למקום ועושה תיקונים לקראת שבת היה חוזר 
הביתה ונותן את מעט הפרוטות שהרוויח לאשתו 
שיהיה לה במה להחיות את נפשה עד שבוע הבא.

סובב בורא העולם  והחייט החל לעבוד בביתו של 
הפריץ, ומאז מצבו הכלכלי של היהודי שפר עליו 

והחל מכסה חובותיו. יום אחד שאל הפריץ: "אמור 
לי מושק'ה איך הפרנסה"? ענה משה: "בחסדי ה' 
יש לי פרנסה בחסד". כעס הפריץ מאוד ואמר: 
"הפרנסה מהפריץ שהוא מפרנס אותך מדי שבוע, 
לכן אמור: בחסדי הפריץ". ניסה משה להסביר לו 
כי הקב"ה הוא המפרנס, והפריץ הוא השליח, ובכל 
זאת הוא מכיר טובה גם לפריץ שהוא השליח. אך 
הפריץ לא קיבל את ההסברים ובזעם גדול גרשו 
מהארמון. הימים היו סמוכים לחג הפסח, משה 
החייט חזר הביתה בידיים ריקות. אבל היה בעל 
בטחון גדול וידע שבורא עולם לא יעזוב אותו אפילו 

שנראה כי חלילה אין תקוה.

מנהג היה לו לפריץ מידי לילה לספור את מטבעות 
הזהב שהיו לו, ולבדוק בשיניו ולוודא שהמטבע מזהב 
אמיתי, לצידו היה יושב קופו האישי. כן, כן, קוף חביב 
וידיד היה לו לפריץ והקוף הסתכל על תנועותיו 
של הפריץ ועקב אחר מעשיו. ברגע שהפריץ יצא 
מהחדר, הקוף חיקה את תנועותיו של הפריץ, במקום 
לנגוע במטבע, הקוף בלע את המטבע, וכך המשיך 
לבלוע את כל המטבעות שהיו על השולחן, הבטן 
התמלאה והקוף נפל על הרצפה ללא רוח חיים. 
כשחזר הפריץ לחדרו ראה פגר על הרצפה ובאותו 
רגע צץ רעיון לצחוק ממשה החייט. הפריץ החליט 
ללכת באמצע הלילה אל ביתו של משה החייט, 
ולזרוק את גוויתו של הקוף בביתו של משה. חשב 
ועשה.  שעת ערב, בביתו של משה החייט נשמע 
לפתע רעש גדול מאוד, כל בני הבית ניגשו לראות 
מה קרה, ונבהלו עד מאוד למראה גווית הקוף על 
הרצפה. צעקה נפלטה מפיהם של בני הבית. אלא 
שלפתע פתאום ראו כי מהקוף יוצאים מטבעות 
זהב. מיד הרים משה ידיים לשמיים בהודיה גדולה 
לבורא עולם, שלא עוזב אותו ושלח לו כסף בכדי 
שיוכל להכין את חג הפסח. באותה השנה, ערך משה 
שולחן סדר מפואר שלא ערך מימיו והזמין אורחים 
אל ביתו. באמצע הסדר החליט הפריץ להציץ אל 
ביתו של משה החייט ולראות את דלותו ואביונותו, 
גם החליט להוכיח אותו כי הוא המפרנס בלבד. 
אלא, משהתקרב הפריץ ראה את האור ושמע את 
קולות השמחה לא יכול היה להתאפק. הוא נכנס 
אל הבית ולאחר שהוזמן להיכנס ביקש לברר איך 
הגיע לידיו פרנסה. סיפר לו משה על גוויית הקוף 
שהושלכה אל ביתו וממנה הושלכו מטבעות זהב 
לרב. או אז הבין הפריץ את אשר אירע והודה גם 

הוא בפה מלא כי אכן הקב"ה  הוא זן 
ומפרנס לכל.

מה שאומר רבינו שאמונה זו תפילה – זה גם נכון 
על הגאולה: אם אתה מאמין בגאולה, אתה מתפלל 
על הגאולה צועק לה' על הגאולה. אם זה חשוב 
לך באמת, אם זה חסר לך, אם זה כואב לך – אתה 
צועק ולא מוותר ולא מַרְפֶּה, ובפרט בעיתות רצון 

כמו ראש השנה למלכים ובראש חודש הגאולה.

יהודים יקרים, זה הזמן לצעוק בכל הכוחות: ריבונו 
של עולם, תגאל אותנו במהרה ברחמים, תביא לנו 
את משיח צדקנו במהרה ברחמים, תחזיר את כל 

עם ישראל בתשובה שלימה ברחמים.

מי פילל ומי מילל

החיזוק של עם ישראל בכל הצרות ובכל הגלויות 
היה רק הציפייה שלהם לגאולה השלימה וגם עכשיו 
זו כל תקוותינו. לקוות ולהאמין בלי שום שכל והבנה 

איך זה יכול להיות. לא מבינים, רק מאמינים!

לפני יותר מחצי שנה, בתחילת המלחמה – כבר 
אז כתבנו שכשכל העולם מסביבנו מזדעזע, כולנו 
חייבים להתעורר לבקש גאולה שלימה, שמהאסון 
לא  גאולה שלימה!  דבר אחד:  רק  יצמח  הזה 
מסתפקים ניצחון, או בהכנעת אויב כזה או אחר, 
או בכמה שנים של שקט, אלא רוצים גאולה שלימה 
ומוחלטת. אחרי כאלה חבלי לידה הדבר היחיד 
שצריכים לצפות לו הוא הלידה עצמה שהיא הגאולה.

הפסח  בפרוס  כעת  שנעמוד  מאמין  היה  מי 
ועדיין לא רואים סוף למלחמה ואולי אפילו עוד 
לא התחלנו?! מי היה מאמין שלאחר חצי שנה 
מחוץ לבית, ייאלצו רבבות בני ישראל תושבי הצפון 
להסב לליל הסדר ולחגוג את חג החירות כגולים 
בארצם?! מה עוד צריך לקרות כדי שנתעורר לצעוק 

די! דיינו! די לגלות!

בראש חודש ניסן בשנה שעברה התפללנו וצעקנו 
שתבוא הגאולה כבר השנה, מי היה מאמין שחלפה 
שנה ואנחנו לא נושענו?! צריכים לזעזע את השמיים 

כדי שזה יקרה במהרה עוד השנה.

במאמר זה איני רוצה לחדש חידושים ולכתוב 
רעיונות. במאמר זה, שנכתב בערב ראש השנה 
למלכים, אבקש מעם ישראל דבר אחד בלבד: ביום 
זה מלך מלכי המלכים יושב בדין ומחליט מי יהיה 

מלך המשיח – זה הזמן לצאת ל"הפגנה":

אנחנו רוצים משיח עכשיו! בקשתי אליכם פשוט 
לצעוק על ה', להרבות בתפילה ולהאריך בתפילה. 

ממש כך, בפשטות ובתמימות.

לא יכולים יותר, רצוננו לראות את מלכנו. רצוננו 
שכבר את חג הפסח הקרוב נחגוג בבית המקדש 

כשמלך המשיח בראשנו!

בראש חודש ניסן לא תוקעים בשופר, השופר 
שלנו זה הפה שלנו: "בן אדם, הרם כשופר קולך!"

ויהיה רצון שבזכות שנרים קולנו כשופר בראש 
החודש הזה, נזכה לשמוע בקרוב ממש את קול 

שופרו של משיח ברחמים גדולים.

מאמר ראש הישיבה
-המשך- סיפור לשולחן שבת

בברכת שבת שלום ומבורך
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לאורם נלך
הילולא דצדיקיא

מורי ר' חיים סינואני 
זצוק"ל זיע"א
כז אדר

ר' חיים סינוואני היה מגדולי דור דעה של הדור הקודם, 
צדיק ועניו מל"ו צדיקים נסתרים, ידו בכל וכל רז לא 
אניס ליה הן בנגלה והן בנסתר, רבו של הרב המקובל 
האלקי כמוהר"ר ר' מרדכי שרעבי זיע"א מלומד בניסים 

מגדולי רבני תימן.

הקפיד מאד שלימודו יהיה לשמה ולא 
על מנת להתגדל או להתרברב, סלד 
מאד מפלפולי סרק ושאף להבין את 
התורה לאמיתה. עת פתח בתחנונים 
לפני בוראו הדגיש זאת בתפילתו 

ותצילני מכל שררות וגאות.

למרות גדולתו בתורה לא החזיק 
עצמו למאומה, תמיד אחז במוסר 
וברח כמטחווי קשת מהכבוד שחלקו 
לו גדולי הדור והיה מרבה בסתר 
הלב  באמיתות  עצמו  על  לעמול 

ללא שום פניה לתקן את מידותיו לזכך 
את עצמו בתכלית.

מיום עמדו על דעתו מיעט בשינה ואכילה, וכל הבלי 
העולם היו בעיניו כקליפת השום, בגיל חמש עשרה 
נכנס לעולם הסוד והתחיל ללמוד בספר הזוהר, באותם 
ימים בהם עשה את צעדיו הראשנים זכה שר' שמעון 
בכבודו ובעצמו ור' אלעזר בנו יפרשו לו בהרחבה 
מאמר אחד מדבריהם וכמו שנמצא בכתב ידו של רבנו.

תהילתו נודעה בשערים כל רבותיו וחביריו כינוהו 
סיני ועוקר הרים עד שבגיל שבע עשרה הוכתר בכתר 

הרבנות להיות רב ומו"צ שו"ב ומוהל מקדש ומגרש 
ודיין בכל ארבעת חלקי השו"ע.

עם  עבור  יושר   מליצי  היה מחפש  רבנו תמיד 
ישראל ותמיד היה מתפלל על כלל ישראל לשלומם 
ולהצלחתם הן ברוחני והן בגשמי תפילות אשר עשו 
רושם כביר בשמים ומחו ובטלו גזרות מעל הכלל 

ומעל הפרט.

לפני פרוץ מלחמת יום הכיפורים 
גזרת  רבנו ברוח קדשו שיש  ראה 
כליה על כל שונאיהם של ישראל 
ומיד שלח שליח למקובל האלקי ר' 
מרדכי שרעבי זי"ע שיעתיר בתפילות 
ותחנונים עם קהל תלמידיו לבטל 
את הגזרה הנוראה המרחפת על עם 
ישראל ויתעצמו בכוונות התפילה יותר 
מהרגיל וגם יאמרו סליחות ותחנונים 
לביטול הגזרה. והיושב בשמיים קבל 
את תפילות הצדיקים וגזרת הכליה הומתקה למה 
שנקרא מלחמת יום הכיפורים שאמנם נפלו בה קרבנות 
רבים אך כולם ראו עין בעין את הניסים והנפלאות 

שהתרחשו שם.

בעיצומה של המלחמה רבנו ישב ונלחם מלחמות ה' 
התפלל תפילות נוראות במסירות נפש בהזכירו שמות 
קודש רבים להכנעת הסטרא אחרא ולמגר כוחם וחילם 
של המצרים והיה מהפך בכל כוחו בזכותם של ישראל 
ומתייפח בבכי עליהם בתוך דבריו אמר "רבונו של עולם 

הן יודע אתה ברב חסדיך שהם אינם אשמים לא מרוע 
ליבם עשו מעשיהם אלא דינם כתינוקות שנשבו לא 
למדו להבחין בין טוב לרע ומאחר שלא למדום איך 
ישמרו את התורה ואיך יקיימו את מצוותיה אל לך 
רבונו של עולם לדונם כפושעי ומזידים." זהו אחד מיני 
אלף סיפורים שנאמרו על רבנו בענין הסנגוריה שלו.

חולים  והרבה  ישועות בקרב הארץ  רבינו פעל 
והרבה עקרות נושעו מברכותיו והיה יודע על הצרה 
של המבקש עוד לפני שסיפרו על מה מבקשים ברכה.

הצדיק הנסתר ר' יוסף דיין אמר עליו "ברכה מפי ר' 
חיים סינוואני שקולה כתיקון אצל הצדיק ר' 

מרדכי שרעבי".

על הצדיק ר' חיים סינוואני ככל שנכתוב 
ברור לנו בידיעה ברורה, שהתעלומה 
גדולה והנסתר רב על הנגלה עשרות 
מונים, ורק מפני קוצר היריעה הוכרחנו 

לקצר. 

כשנפטר התאנח רבנו מרדכי שרעבי 
באמצע שיעורו בעץ חיים ואמר 
וי לנו חשך העולם בעדינו ובטל 

עמוד הסנגוריה של עם ישראל! 
רבנו נסתלק לבית עולמו בז"כ 

לחודש אדר ומנוחתו 
כבוד בעיר יהוד. זכותו 

תגן עלינו אמן.

מפה לכבוד שבת

מפה לבנה לכבוד שבת, אנחנו מכירות עוד מהגן 
כשהיינו אמא של שבת.

אבל את המעלה הקדושה של 
הכנת השולחן מערב שבת, לא 

ידענו עד כמה היא חשובה.

והנה לכם סיפור מלפני כ- 500 
שנה, כשפעם אחת הרדב"ז חלה 
קרה  וכך  מאוד  קשה  במחלה 
שעלה לשמים והתחנן על נפשו 

לחזור בחזרה לעולם הזה.

אך שם התעקשו שהוא סיים 
את תפקידו. ניסה הרדב"ז לסנגר 

על עצמו ולומר שהוא עוד לא סיים 
לכתוב את הספר שלו, אך שם ענו 

לו- יהיה מי שיכתוב במקומך. לאחר 
מכן הזכיר את מעשיו שכל חייו דאג 
שלא יהיו יתומים ואלמנות 
ללא אוכל ומזון, אך גם 
בתשובה  נענה  כאן 
בטענה  שלילית, 

שיהיו לו מחליפים. ואז אמר הרדב"ז, אני מידי יום 
שישי פורש מפה על השולחן ועורך את השולחן 
לכבוד שבת כבר מבוקרו של יום. 
והנה דווקא המעשה הזה החזיר 
את הרדב"ז לחיים וזכה לחיות 
עוד שנים אחרי כן. בזכות עריכת 

השולחן מבעוד מועד.

אי אפשר להאמין כמה פעולות 
פשוטות או "קטנוניות" כמו לפרוש 
מפה לבנה הן משמעותיות שם 
למעלה, עדי כדי החייאת מתים 

כפשוטו.

על כן בשבועות הבאים נדבר על 
המעלה של הכנת השולחן ביום שישי, 
מהם הקשיים העולים וכיצד פותרים אותם, ובעיקר 
בעיקר העלאת המוטיבציה להתחיל לעשות את זה 
מוקדם ככל האפשר ובשמחה.  )למי שעדיין לא נהוג 

אצלה בבית...(

בברכת שבת שלום ומבורך.

הלכות שבתמוסיף והולך
קריאה לאור הנר

חז"ל אסרו בשבת לקרוא לאור הנר, הן נר 
שמן והן נר שעוה, גזירה שמא יטה את השמן 
לפתילה כדי שיאיר יותר יפה, ונמצא מבעיר 
בשבת. וכן אסור לקרוא לאור נר שעווה, שמא 
יסיר את הפחם שבראש הפתילה כדי שיהיה 
אורו צלול ויפה. ואמנם רשאי לקרוא לאור הנר 
כאשר אדם אחר משגיח עליו שלא יגע בנר. 

)סימן ערה סעי' א(.

מותר לקרוא לכתחילה לאור החשמל. ואף 
אם ישנה אפשרות להדליק בנברשת עוד כמה 
מנורות, או מנורת עמעם שאפשר להגביר בה 
את עוצמת האור, מותר לקרוא לאורם )חזו"ע 

שבת א רכב(.
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נפדתה הרגל

עוד יום בטלפניה, אצלנו ב"חוט של חסד" זה עוד יום שאנו עדים לניסים 
מעל הטבע ואני רואה את זה במוחש, כמו הסיפור הזה שעבר דרכי:

התקשרה למשרד אישה, וכך גלגלה ההשגחה העליונה שאני אזכה להרים 
את הטלפון.

מאחורי הקו אני שומעת אישה, היה ניכר שקולה סדוק. וכך סיפרה: "אחותי 
נמצאת בבית החולים, מורדמת ומונשמת, יש לה סוכר גבוה ורוצים לכרות לה 
רגל ל"ע, הרופאים מנבאים שחורות לגבי מצבה ואני אין לי איך להציל אותה, 
כל כך הרבה תפילות אני שופכת עליה, אני בטוחה שהן עוזרות, אבל היא כרגע 
במצב של סכנת חיים וגם כשתצא 
מכלל סכנה, לא בתוח שתלך על שתי 
רגליים". את המילים האחרונות היא 
בקושי הצליחה לומר, הרגשתי איך 
תחושת החנק עולה בגרונה למרות 

המרחק דרך הטלפון.

הבנתי לליבה, זה לא קל לשנות 
את אורח חיים לחיים של נכה, אבל 
אני יודעת וגם בטוחה- יש בידי לעזור 
לה. בלי להסס סיפרתי לה כמה חשוב 
לעשות פדיון נפש, ואיזו זכות גדולה  
זו לעשות פדיון נפש ע"י הרב שלום 

ארוש.

האישה הקשיבה, כשתוך כדי אני 
שומעת אותה בוכה חרישית. לבסוף 

לקחת את המושכות לידיה ואמרה לי: "אני רוצה פדיון היא החליטה 
ל  ב א ש  פ עכשיו!"נ

העברתי את השם לפדיון, השיחה נותקה ואני נשארתי עם סקרנות מוגברת- 
מעניין מה יהיה איתה??

אחרי שבוע חזרה אלי האישה, הפעם היא נשמעה לי הרבה יותר שמחה, 
שאלתי כמובן לשלום אחותה והיא מספרת לי שבשביל זה התקשרה, כדי 
שאני אדע, והרב שלום ארוש יידע שאחותה יצאה מכלל סכנה ולא כרתו 

לה את הרגל בכלל!

חסדי ה'. כוחו של הפדיון שמציל, מרפא ופועל ישועות.

הוא יפתח לִבֵּנוּ

הלב הרחום של הרב יצא מצער בשמעו את הבכיות והצעקות של 
בת ישראל כשרה שבכתה בדמעות שליש על הבן האהוב שלה. הרב 
הוא הגאון הקדוש רבי עקיבא איגר, והאישה מרת הנפש סיפרה לו על 
בנה שהיה מתמיד ושקדן נפלא, וירא שמיים בתכלית, וגאון בתורה, 
וכל רואיו הכירו שעדיו לגדולות. ופתאום, ביום מן הימים, כל התורה 
שלמד פרחה מזכרונו, ובנוסף, מוחו ולבו נסתתמו לחלוטין והוא אינו 

מצליח להבין דבר וחצי דבר מהתורה הקדושה.

הרב חקר את האישה בנוגע לכשרות המאכלים בבית. היא סיפרה לו 
על הקפדתה היתירה בכשרות המאכלים בהידור רב, ועל בנה המחונך 
שלא אוכל בשום מקום שיש בו שאלה של כשרות. דעתו של הרב 
לא נתקררה והוא שלח לקרוא לילד וחקר אותו בשבע חקירות בנוגע 
למאכלים הבאים אל פיו. וְכָאֵם כך הַבֵּן, עומד על כך שלעולם אינו 

אוכלים מדבר שלא נתבררה כשרותו הן בבית והן בחוץ.

אבל בתום החקירות נודע הדבר! אותו בחור עבר פעם באכסניה 
כשרה שהיו בה שיורי מאכלים מסעודת חתונה. ואמנם הכשרות של 
המאכלים הייתה ללא רבב, אבל הזוג שהתחתן עשה זאת בניגוד 
לדעת תורה, ובעל התניא כותב על חתונה כזאת שנעשית נגד רצון 
ה' – שהאוכל שם כאוכל נבילה וטריפה. ולכן אף על פי שהמצרכים היו 
כשרים בהגדרה והכול נעשה בכשרות, הואיל והנישואין היו בעבירה, כל 

המאכלים נחשבים טרפים, 
והטרפה הזאת טמטמה 
את לבו ומוחו של הבחור!

איגר  עקיבא  רבי 
את  וברך  התפלל 
מכאן  והזהירו  הבחור 
תלמודו  ואכן  ולהבא, 
והבנתו בתורה חזרו אליו 

כבתחילה.

זה סיפור נורא מאוד 
המראה לנו את חשיבות 
ממאכלות  השמירה 
אסורות. בפרשת השבוע 
החיות  מוזכרות  שלנו 
והטהורות.  הטמאות 
ואף על פי שלרובנו נראה 
בפשטות שרוב האיסורים 
הללו אינם שייכים לנו, 
בכל זאת צריכים לדעת 
מאוד  הרבה  שישנם 

מצבים וחילוקי דינים, ולכן אנחנו חייבים להיות תמיד עירניים לכל 
דבר מאכל שבה אל פינו, כי בזה תלויה כל קדושתינו. וידוע שגם 
אוכל כשר שנקנה מכסף שיש בו חשש גזל – גם הוא גורם למאכלים 
להשפיע השפעות לא טובות על הילדים. לכן חשוב מאוד להיזהר גם 
שהכסף של הבית יהיה כשר ונקי ומהודר בתכלית.ובפרט כשזה נוגע 
לחינוך הילדים שכולנו רוצים לראות אותם מלאים באהבת ה' ובאהבת 
תורה, חיים וקיימים ומחונכים – כל שכן שעלינו להיזהר מכל נדנוד 
איסור הן במאכלים והן בממון כדי שנזכה שהלב של הילדים שלנו 

יישאר טהור ופתוח ללימוד התורה. שבת שלום.

פודה ומציל
סיפורי ישועה מפדיון נפש

מידה טובה
התורה- ספר לימוד לחיים

הרב נתן ארוש
בנו של הרב שלום ארוש 

שליט"א

"להניח את הברכה בביתכם"
ערב מחזק, ומלא ישועות אצלכם בבית

02-5308000 | 052-6672221

כשרוצים ישועה באמת! 02-5308000פדיון נפש ע"י הרב שלום ארוש שליט"א
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נפלא לדעת.
מנפלאות הבריאה לילדים ומבוגרים

אגם הבועות הקפואות
באגם אברהם שממוקם למרגלות הרי הרוקי 
שבקנדה, מתרחשת תופעת טבע יפיפיה של בועות 
הלכודות במים הקפואים. וזה מתרחש מידי חורף. 
האגם הזה אמנם מלאכותי, אך התופעת טבע 

המתרחשת שם היא לגמרי טבעית.

כיצד זה קורה?

המחזה הנדיר נוצר כשצמחים בקרקעית האגם 
גז( תרכובת אורגנית  )סוג של  פולטים מתאן 
המופיעה בטבע כגז דליק, חסר צבע וריח, שקופא 

ככל שהצמחים קרובים יותר אל שפת המים.

בועות קפואות אלה תחת אגם אברהם באלברטה 
שבקנדה, נראות בכלל לא מזיקות, אבל עדיף לא 
להיות קרוב לאחת מהן כשהיא מתפוצצת, אתם 

שואלים למה?

על פניו פליטת המתאן כשהבועה מתפוצצת 
לא מזיקה, אבל הדלקת גפרורים באיזור האגם 

אינה מומלצת, כי גז+מקור חום או אש יוצר 
להבה, וכמובן שכולנו רוצים לשמור על 
החיים שלנו. בכל מקרה התופעה הזאת 

לא מצויה כל השנה אלא רק 
בחודשי החורף הקרים מאוד 

וכן הבועות מתרבות ככל שמזג 
האוויר נהיה קר יותר.

שמחתי להיות אתכם בעוד שבוע עם 
"נפלא לדעת", נתראה בשבוע הבא, פלא 

במשקפת.

מדהים- הבועות הקפואות נערמות בשכבות 
מה רבו מעשיך ה'

כך נראה האגם- מרחוק הוא נראה רגיל וככול 
שמתקרבים מבחינים בבועות הקפואות

אגם אברהם לפני שקפא לגמרי

זוכה פרשת כי תשא: יעל דגני-ירושלים.זוכה פרשת תזריע מצורע: גבריאל פנחסוב, רכסים.

al5308000@gmail.com :פתרונות יש לשלוח עד יום שני למייל
או לפקס: 02-5812252 | יש לציין שם מלא, כתובת מלאה וטלפון

תשובה: עגל בן בקר, קרבן החטאת שהיו מקריבים לפני ה'
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חזרה לשיגרה, פרק יג' 

להורים רבים יש חשש להתחיל לקבוע חוקים בבית, 
מאחר והם חושבים שאינם מסוגלים להיות הורים 
עיקביים, רציניים, אחראיים, וכאלה ש"הולכים לפי 
הספר" בגדול זה נכון. בקטן, לא לגמרי. אשתדל 
בע"ה להתאים את ההדרכות במאמרים גם להורים 
"מתקשים".  ולכן, כשאנו קובעים מסגרת בבית, עלינו 
לעבוד ולהשקיע בצורה רצינית, אבל אל תפחדו זה 
רק בהתחלה, שהרי לאחר פרק זמן כשהילדים כבר 
מתרגלים למסגרת, היא נהפכת להם לטבע, ואז 
העבודה שלנו היא רק "לשמור" על קיום המסגרת, 

כמו תרמוס השומר על החום לאחר הרתיחה. 

משפחת כהן כדוגמה: 

למשפחת כהן ישנם 3 ילדים. ערב אחד לאחר ישיבה 
בסלון עם אורחים, כאשר הילדים ניגשים כל כמה דקות 
לשולחן הכיבוד ו"טועמים", משחקים בין רגלי האורחים 
במשחקים שונים ומפריעים, ועל אף שההורים ניסו 
למנוע את ההפרעות, אך ללא הועיל, החליטו ההורים 
שהם קובעים "חוק חדש" וזה לשון החוק: "כאשר 
אורחים מגיעים לבית שלנו, הכניסה לסלון אסורה לכל 
הילדים".  כמובן ההורים ידעו את כל "כללי הפעלת 
חוקים בבית", הם טרחו לכתוב את ה"חוק" במקום 
בולט, לכנס ולהסביר לילדים )לכל אחד ברמה שלו( 
מדוע החלטנו על החוק הזה, )חוסר דרך ארץ כלפי 
האורח וכדו'( חשיבה על עבודה קבוצתית ופרטנית, 
הם הגיעו לעיקר העבודה: פתיחת "מחנה-אימונים" 

ליישום החוק, שזו בעצם עיקר העבודה. 

כרטיסים להצגה

מידי כמה ימים כאשר הילדים שיחקו בסלון כהרגלם 
)פשוט אין לנו חדר משחקים(, נכנסה האימא לסלון 
כאשר היא מלווה באחד הילדים כאילו הוא אורח, ועשו 
ביחד "הצגה". כל הילדים נתבקשו לצאת מהסלון 
בזריזות ולפנות מקום לאמא ו"האורח", שכאמור היה 
אחד הילדים. הילדים מילאו את תפקידם במהירות 
שהרי אמא הודיעה: "מי שיהיה הכי זריז באיסוף 
המשחקים והעברתם לחדר הילדים, הוא יהיה האורח 
בפעם הבאה!" )ואיזה ילד לא ירצה?!(. לאחר כמה 
"עשרות" תרגולים, הצגות, מילוי טבלאות, עידודים 
ופרסי הצטיינות למקיימי החוק בהצלחה, הילדים 

הפנימו את החוק, התרגלו אליו, וכבר ביצעו אותו 
במיומנות ובשמחה ללא תזכורת מיוחדת של ההורים. 
)את אחד הילדים שהתקשה ביישום החוק, לקחו ההורים 
כ"אתגר" ועבדו איתו באופן אישי(. הרווח של ההורים 
היה עצום. בהשקעה קטנה אך עקבית בשיטת חינוך 
נינוחה ואפילו משמחת. ללא כפיה, צעקות ומריבות. 
הצליחה האם לחנך את ילדיה להיות "שומרי חוק", וכך 
חסכה לעצמה התמודדויות אין סופיות כאשר מגיעים 
אורחים לבית. )את אותה הדוגמה אפשר ליישֵׂם באין 

ספור חוקים בבית(.

הדובדבן שבקצפת

המתנה הגדולה באמת, שקיבלה האם ביישום החוק 
כפי שלמדנו עכשיו, היה לאחר שגדל שלומי בנה 
הרביעי, שלומי זה שם לב שבכל פעם שמגיעים אורחים, 
אחיו אוספים בזריזות את המשחקים ועוברים לחדר 
הילדים. הוא מעולם לא הבין למה זה קורא, הוא פשוט 
רק שם לב לעצם התופעה וכמו כולם קיבל על עצמו 
את "גזר הדין" וביצע אותו כמובן מאליו. שלומי, נולד 
"לתוך המסגרת" והוא יקיים אותה ללא שום השקעה 
של ההורים, הוא רואה שכך צריך לעשות: כשמגיע 
אורח- כולם קמים, אוספים ועוברים לשחק בחדר השני. 
כך כולם עושים, וכך גם הוא יעשה. הרווח להורים כאן 
הוא כפול, שכל הילדים שנולדו לאחר חינוך הבית לחוק 
מסוים ינהגו על פיו ללא שום עוררין וגם להם לא יהיו 

התמודדויות, כי כך פשוט כולם עושים.

אני, נולדתי כאן

מסופר על קבוצת מטפסי הרים, גיבורים ואמיצים 
שהחליטו להעפיל על ההר הגבוה בעולם. לאחר הכנות 
נפשיות ותרגולים גופניים, שכירת ציוד טיפוס, מזון 
ושתייה וכו'. ביום המיועד הגיעו כל חברי הקבוצה 
מלווים בקרובי משפחה וחברים לתחתית ההר להתחיל 
במסע המפרך. השבועיים הראשונים עברו עליהם 
די בהצלחה, אך כאשר התחיל הטיפוס בהר להיות 
יותר קשה, התחילו להישמע פה ושם לחשושים בדבר 
כדאיות המבצע ולאחר מכן תלונות, ככל שהטיפוס 
נהיה קשה גברו התלונות. לאחר חודש של טיפוס קשה 
ומפרך החליטו מחצית מחברי הקבוצה לפרוש ולרדת 
מההר. המחצית הנותרת לא התייאשה ממורת רוחם 
של חבריהם והמשיכו לעלות, אך גם הם לאחר חודש 

נוסף של נפילות וקשיים החליטו לפרוש ולרדת, חוץ 
מאחד שהיה אמיץ וגיבור לב מאין כמותו שהחליט: 
"ויהי מה אני אכבוש את פסגת ההר", לאחר 5 חודשי 
טיפוס נוספים של סבל וייסורים, אלפי נפילות ומשברים 
כאשר הוא מטפס לבדו הצליח סוף סוף להגיע לפסגה 
המיוחלת. השקיף המטפס הגיבור על כל העולם הפרוש 
לרגליו בתחושת ניצחון, אושר ושמחה הציפו את ליבו 
על הצלחתו הגדולה. "אין מוצלח ממני" אמר לעצמו 
כשהוא שוכב על האדמה, והראש נמצא "בעננים".

צחוק ילדותי מתגלגל נשמע לפתע מאי שם וקטע את 
מחשבותיו, "האם זה קולו של ילד או שאני מדמיין, מי 
עוד הצליח לטפס על ההר חוץ ממני, של מי הצחוק 
הילדותי הזה?!" הוא זינק ממקומו לחפש מי עוד הצליח 
לטפס על ההר, להפתעתו הוא רואה ילד קטן משחק 
עם כדור וצוחק להנאתו. המטפס היה מבולבל לגמרי, 
"איך הגעת לכאן? הרי לי לקח חצי שנה של טיפוס 
מפרך?" הוא שואל את הילד שלא מבין על מה המהומה. 

"אני" עונה הילד, "אני נולדתי כאן"!!!

דוגמא לחיקוי

הורים יקרים! חינוך, זוהי עבודה מאומצת, אפילו הייתי 
אומר "מקצועית" אך אל דאגה, זה רק בהתחלה. אח"כ 
הילדים לבד ימשיכו לבצע את החוקים כפי שחנכתם 
אותם. הרווח הכפול הוא: שכל הילדים הבאים אחריהם 

יראו את אחיהם עושים ויעשו כמותם. בהצלחה!

בדיחות הדעת

נוסע עולה למטוס ומופתע לגלות שבמושב 
לידו יושב תוכי. במהלך הטיסה מבקש הנוסע 
קפה מהדיילת, והתוכי קופץ ואומר: "ובשבילי 
כוסית ברנדי, אבל מיד!", הדיילת ההמומה 
חוזרת עם ברנדי לתוכי, ושוכחת את הקפה. 
הנוסע מזכיר לדיילת את הקפה, והתוכי קופץ 
שוב: "ובשבילי עוד ברנדי אחד, אבל הרגע!", 
הדיילת עדיין בשוק, חוזרת עם עוד ברנדי, ושוב 
בלי קפה. הנוסע המאוכזב מחליט לנסות את 
השיטה של התוכי, וצועק: "תביאי לי כבר קפה, 
אבל בזה הרגע זה פשוט חוצפה!!!", הדיילת 
נמלטת בריצה, ומיד מגיעים שני אנשי ביטחון 
חסונים, תופסים את הנוסע ואת התוכי, וזורקים 
את שניהם מהמטוס. בדרכם למטה אומר התוכי 
לנוסע: "תשמע, בתור אחד שלא יודע לעוף, 

הפגנת אומץ לב יוצא מהכלל".

הרב אבוחצירא- יועץ, מאבחן ומטפל
לייעוץ טלפוני ללא תשלום
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